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ACTA DEL CONSELL DE BARRI DE LA MARINA DEL PORT I LA MARINA  
DEL PRAT VERMELL 

 
Data: 19 de juliol de 2016, 19h 

Lloc: Sala Pepita Casanellas, Pg. Zona Franca, 185 

Presideixen  el Consell de Barri: 
Regidora: Laura Pérez Castaño 
Vicepresident Consell de barri de la Marina de Port: Neus Borrell 
Vicepresident Consell de barri de la Marina del Prat Vermell: Manuel Coronado 
Conseller de barri: Esther Pérez 
Conseller Tècnic: Xavier Farré i Parisé 
        
Conselleres/es: 
Georgina Lázaro, Convergència 
David Labrador, C’s 
Lluïsa Pahissa, CUP 
Jose Antonio Calleja, PPC 
 
Representats de les entitats: 
AAVV Eduard Aunós 
Associació Mitjans de Comunicació Local 
Sants3 Radio 
Centre d’Estudis de Montjuïc 
AVV La Cadena d’Estrelles Altes 
Associació de Comerciants la Marina 
AVV El Polvorí 
AVV Can Clos 
AVV Plus Ultra 
Ateneo L Engranatge 
Assemblea la Marina 15M 
La Marina Viva 
Coordinadora laboral La Marina 
Unió d’Entitats La Marina 
C. E. La Marina 
AVV Afectados C. Ulldecona 
Ancora Centre Cultural 
Plataforma del Metro 

 
Tècnics i tècniques municipals: 
Teresa Esteve (Tècnica de Barri de la Marina de Port) 
Amor González (Tècnica de Barri de la Marina del Prat Vermell) 
Policia Comunitària 
 
Veïns i veïnes: 49 
Total assistents: 80 
 
Ordre del dia  

1. Aprovació acta sessió anterior 
2. Elecció de les entitats de la Marina representants al Consell Ciutadà del Districte 
3. Benvinguda Regidora 
4. Urbanització La Marina del Prat Vermell. Sector 8 
5. Retorn PAD 
6. Torn de paraules  
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1. Aprovació acta sessió anterior 
 

Neus Borrell, Vicepresidenta del Consell de Barri de la Marina del Port, dóna la benvinguda a 
les persones assistents i presenta a les persones de la Taula. A continuació dóna la 
benvinguda  a Laura Pérez, nova regidora del Districte, i agraeix als antics Vicepresidents del 
Consell per la tasca desenvolupada durant els darrers anys. Sense cap esmena es dóna per 
aprovada l’acta de l'anterior reunió.  

 
2. Elecció de les entitats de la Marina representants al Consell Ciutadà del Districte 

 
Maria Rengel informa que s'ha de fer la renovació dels representants del Consell ciutadà i que 
s’escullen en proporció al nombre de ciutadans/es del barri. El Consell Ciutadà és el màxim 
òrgan de participació dels districtes, es reuneix 2 cops l'any i està format pels grups polítics, 
entitats de 2n grau, persones i entitats amb medalla d’honor de la ciutat i en el cas de la Marina 
per 5 representants. S’informa que la normativa fixa que els membres del Consell amb veu i vot 
són els partits polítics i les entitats registrades al registre municipal, a qui se’ls ha repartit una 
butlleta. També hi ha una representació ciutadana que s’escull del padró municipal per sorteig.  
 
Dori Garcia pregunta si es vota conjuntament a les 2 Marines. Es respon que la normativa no 
diu res al respecte i que a l'anterior mandat es va considerar tenir una entitat representant de la 
Marina del Part Vermell, que té menys població. S’acorda que l’AVV Eduard Aunós els 
representi i s’escollirà a les altres entitats de la Marina de Port entre els candidats.  
 
Es pregunta si les entitats candidates han d’estar registrades amb NIF i es respon que sí. Es 
pregunta que si algun membre d’una entitat candidata està presumptament cometent 
irregularitats no hauria de presentar-se, i es respon que el que es vota és l'entitat i no a la 
persona. A continuació les persones amb dret a vot voten 4 entitats d’entre les 5 següents: 
 
• L’AVV La Cadena d’Estrelles Altes: vol donar suport a la veu dels veïns/es de tot l'entorn 

del barri i consideren que com a associació veïnal hi han de ser. Tenen el compromís 
d'assistir-hi, ja que no serveix de res si a l'hora de la veritat no es participa, i també de 
donar veu a altres grups o associacions. 

• La Marina Viva: entitat jove que a part de participar al Consell de barri també voldria fer-ho 
al Consell de ciutat. 

• AVV Can Clos: és el seu primer any com a Presidenta i vol col·laborar i ajudar al barri. 
• AVV el Polvorí: per la seva situació és un barri amb característiques especials i creuen que 

han d'estar representats perquè reuneixen reivindicacions pròpies del barri. 
• Associació de Mitjans de comunicació locals de la Marina: a més de treballar i recollir 

informació del que passa al barri, a vegades també fan de nexe entre entitats i altres parts. 
 
Tomás demana que les entitats que els representin al Consell ciutadà hi vagin amb acords de 
les assemblees, no a nivell personal dient que representen a tothom, i que es convoqui als 
veïns/es si es tracta algun àmbit que els afecti. 
 
3. Benvinguda Regidora 
 
Laura Pérez agraeix l’assistència al seu 1r Consell de barri de la Marina com a Regidora. 
Informa que l’ampliació de l’equip de govern amb l'entrada del PSC ha suposat canvis a nivell 
d’àrees de l'Ajuntament i de districtes. En el cas de Sants-Montjuïc explica que Jaume Asens 
continuarà amb la seva tasca a la Tinença d’Alcaldia mentre que ella agafa el relleu provinent 
de les Corts, i l'ampliació de 2 consellers/es del PSC. Han passat 2 mesos en els que ha tingut 
l'oportunitat de conèixer a moltes persones, a la Fira d’Entitats, festes majors, altres actes com 
la presentació del cartell de festa major, Can Clos, Eduard Aunós, etc.  
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L'objectiu d’aquesta ampliació és donar impuls a la feina i estar més presents en el dia a dia del 
Districte en aquesta nova etapa, que és de continuïtat. A l'Ajuntament també porta la Regidoria 
de feminismes i LGTBI i es posa a la seva disposició, preparada per escoltar els neguits i les 
prioritats en el torn de paraules. A continuació es citen alguns dels temes que s'han treballat 
des de la Comissió de seguiment: 
 
• Mobilitat: és un dels grans temes d'aquest Districte i una prioritat. Malgrat no sempre és 

competència de l'Ajuntament, tenen el compromís d’elevar els temes a qui pertanyin. S'està 
tramitant la licitació de l'empresa que elaborarà el pla de mobilitat, moment en el que es 
convocarà la Taula de Mobilitat.  
Informa d’algunes afectacions que tindran lloc aquest estiu: del 25/07 al 7/08 hi ha obres 
planificades a la Gran Via (entre Mossèn Amadeu Oller i Plaça Cerdà), que afectaran els 
carrils laterals. S’anul·la el bus entre el C. Química i la Plaça Cerdà i el 6 d'Agost queda 
interromput el trànsit, desviant els busos per la Bordeta (s'han fet les proves tècniques per 
confirmar que els busos articulats podran maniobrar). La informació estarà disponible a la 
pàgina web de l'Ajuntament però s'informarà en tots els espais que es pugui.  
S'està preparant la fase 5 de la xarxa octogonal de bus, fet que crea neguit a tota la ciutat 
però en aquests barris especialment. Ara mateix com a Districte no es disposa de la 
proposta de Mobilitat però es crearan tots els espais que calgui per debatre-la amb els 
veïns/es i al novembre es faran taules de treball i participació.  

• Convocatòria general d’ajuts per la rehabilitació d’edificis: el tema de l’habitatge és 
important a la ciutat, i a Sants-Montjuïc hi ha alguns barris afectats per les pujades del preu 
de lloguer (s'està treballant per tractar-ho preventivament). També és important l'estat dels 
edificis i per això s’obre aquesta convocatòria, disponible fins a 31 de desembre. Les bases 
estan publicades a la web però també estan a disposició de tothom a l’oficina d'habitatge 
del C. Antoni Capmany 23 i al Districte. L’objectiu és tractar la rehabilitació interior 
d’habitatges, mesures d’estalvi energètic, mesures d’accessibilitat, patologies estructurals 
dels edificis (sense topall), elements comuns, etc. 

• Adjudicació del Casal de barri a l’AVV la Vinya: hi ha hagut un treball previ per la 
definició de les tasques, inventari de l'espai, millora de la transparència econòmica, 
contractació de personal, etc. fins arribar a aquesta adjudicació de 24.000€, destinada a la 
dinamització de l'espai.  

• Gestió Centre Cívic La Cadena: és un centre de gestió cívica amb concurrència d’ofertes. 
Els criteris de l'Ajuntament ho feien adequat, passant d'una concessió a entitats sense ànim 
de lucre a una gestió cívica, on es poden presentar entitats que tinguin aquesta capacitat. 
Una Comissió de valoració valorarà les propostes i vetllarà per la millor de les solucions. 

• Nomenclàtor: els criteris del Nomenclàtor s’han anat modificant i actualment es prioritzen 
criteris de gènere o noms col·lectius que reforcen la identitat del barri i potencien la 
memòria històrica. Avui s'havia convidat a la ponència del Nomenclàtor i no han pogut venir 
però no es descarta tenir una assemblea oberta perquè expliquin aquests criteris. Esther 
Pérez recorda que s'havia demanat des de fa molt temps i s'havia acceptat posar el nom 
d’Antonio Ruiz Villalba a un carrer de la Marina. Es va fer un informe favorable del Districte 
i el Nomenclàtor va assumir l'acord, posant aquest nom al passatge que va fins l'escola 
SEAT però desestimant l’acord de posar-lo al que es coneix com a Plaça Firal. En aquest 
lloc va proposar el nom de Plaça del moviment obrer, que s'havia demanat fa temps, 
entenent que seguint els criteris d’identitat i de posar noms col·lectius. En el Ple, aquest 
acord va ser rebutjat per ERC, Ciutadans/es i PP, mentre que la CUP es va abstenir i van 
votar a favor Barcelona en comú i PSC. Per tant l’informe del Districte és desfavorable a 
aquesta proposta i la Ponència del Nomenclàtor té la potestat de decidir. El nom del 
passatge es va aprovar però l'altre punt es va desestimar. 

 
Finalment s'informa que les entitats representants al Consell Ciutadà són: AVV el Polvorí (16 
vots), l’Associació de Mitjans de comunicació locals de la Marina (13 vots), AVV Can Clos (13 
vots) i La Marina Viva (11 vots). Hi ha hagut un total de 18 butlletes i 2 nuls. A continuació 
sobre un torn de paraules: 
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• Julio Baños pregunta qui forma el Consell del Nomenclàtor i li agradaria que en el nom 
s’identifiqués la història de la Marina (com en el cas de la Plaça de la Marina). Per la Plaça 
de la Porta Firal proposa el nom de Plaça dels camps de Marina o la Plaça dels pescadors 
de can Tunis.  

• Tomás Martínez, veí i membre de l’Associació del memorial democràtic de treballadors/es 
de SEAT, es mostra sorprès per la decisió de no considerar la història que han viscut molts 
treballadors/es del barri, que han lluitat pels drets democràtics de Catalunya i per les seves 
llibertats. Aquesta associació va néixer al 2004 i té el suport de tots els sindicats de SEAT, 
amb més de 13.000 treballadors/es, i parla en nom de tots ells, del president i de totes les 
víctimes que han patit persecució i empresonament com José Sánchez Ríos, que va ser 
reconegut. Demana que s’anomeni Plaça del moviment obrer, ja que el nom representa a 
tots els i les treballadores que van participar en les lluites de Barcelona desde La 
Canadenca  en 1919 , la vaga de Tranvies de 1951 i les lluites de SEAT i  Miniwat de la 
Zona Franca als anys 70 , que van contribuïr activament a conquerir drets i llibertats 
democràtiques 

• Juan Montero recorda que la Zona Franca fa anys era el centre obrer més important de 
l'Estat i va contribuir a les lluites a les conquistes socials. Li estranya el posicionament dels 
partits i creu que és una identificació del barri, que és obrer. 

• Vicenç Larrocha se sent alleujat perquè les afectacions de trànsit no són les que es temien 
i només hi ha 1 dia problemàtic. Demana que no passi com l'any passat que en realitat 
l’afectació de 3 dies va durar tot un mes. Destaca que la posició defensada en la Comissió 
de seguiment i el Consell de Districte no és contra el nom proposat, sinó per la manera en 
que s'ha escollit sense consultar. Dóna suport a les intervencions anteriors i proposa que 
s’obri un procés participatiu clar i ben organitzat, on tothom pugui proposar noms i on segur 
que el nom de Moviment obrer tindrà un vot molt important. Si finalment s’escull es podrà 
dir que ha estat escollit des dels veïns/es de la Marina i no imposat des de l'Ajuntament. 

• Imanol Torres reivindica el nom de Plaça del Moviment obrer perquè és un barri on hi ha 
hagut més de 100.000 treballadors/es, i per la memòria històrica de tots/es ells. Considera 
una vergonya rebutjar aquest nom. 

• Georgina Lázaro, consellera de Convergència, creu que s'ha explicat d'una manera una 
mica tendenciosa. No van votar en contra perquè no considerin que el moviment obrer hagi 
de tenir una Plaça sinó per les formes, perquè no es va parlar amb les diferents 
associacions i entitats. Estan a favor de que es digui com els veïns/es considerin.  

• David Labrador, conseller de Ciutadans, explica que no es va discutir el nom però l’equip 
de govern va aconseguir que tota la oposició votés en contra. S'hauria d'haver fet de 
manera diferent com en el cas de Ruiz Villalba. Demana que es doni la informació completa 
perquè en les actes es pugui veure el per què. 

• Adriana defensa el nom de Plaça del moviment obrer però afegiria que la memòria històrica 
és també dels primers immigrants que van venir a Catalunya i es van instal·lar a la Zona 
Franca. Dóna suport al que s'ha dit anteriorment i afegeix que la història la integren els 
veïns/es que viuen al barri. 

 
Esther Pérez informa que en el Ple es va rebutjar un informe preceptiu on es desestimava el 
nom d’Antonio Ruiz Villalba per la Plaça Firal i es proposava el nom de Plaça del Moviment 
obrer. És un acord que es va portar al ple a proposta del Nomenclàtor, organisme que fa les 
propostes en funció de varis criteris com el de recuperació de la memòria històrica. S'ha vist 
que hi ha molta gent que vol aquest nom i en les comissions consultives es va explicar i no es 
va dir res fins arribar a la Comissió de seguiment, on alguna persona va dir que no s'havia 
consultat a les associacions de veïns/es. A continuació s'informa sobre les persones que 
formen part de la Comissió del Nomenclàtor i es diu que se’ls retornarà l’acta del Consell. 
La Regidora destaca el posicionament molt clar d’anomenar Plaça del moviment obrer a la 
Plaça Firal en record dels treballadors/es per part del govern, de l'Ajuntament i del 
Nomenclàtor, amb una presència important de la Tinença d’Alcaldia i del Comissionat de 
memòria històrica. Aquesta és la seva intenció, amb l’objectiu de recuperar la seva història i es 
mostra orgullosa de defensar aquest nom.  
 



 
Districte Sants-Montjuïc 
Direcció Serveis a les Persones 
i al Territori 
Creu Coberta, 104 
08014 Barcelona 
T. 93 2915282 

 

 
Acta del Consell de Barri de La Marina del Port i la Marina del Prat Vermell, 19 de juliol de 2016  5 

4. Urbanització La Marina del Prat Vermell. Sector 8 
 
Martí Abella, representant de Bagursa (empresa municipal encarregada de projectes 
urbanístics) recorda que és un projecte aprovat el 2006, que divideix el desenvolupament del 
projecte en 14 sectors autònoms. Des del 2006 fins fa 2 anys van passar molt poques coses 
visibles, però es va treballar en el model urbanístic i els instruments per desenvolupar-lo. 
 
Informa que el desenvolupament dels 14 sectors depèn de la propietat i només hi ha hagut 1 
propietat que ha desenvolupat el seu projecte, el sector 10 entre Pg Zona Franca, C. Motors i 
Ulldecona. Es va urbanitzar seguint el projecte global de Bagursa i a mesura que es vagin 
afegint sectors hauran de seguir les línies generals de tot el conjunt. El Sector 10 era privat i les 
obres ja acabades les va fer Bagursa, finançades a traves de l’aportació del conjunt dels 
propietaris. Aquesta urbanització mostra com serà el conjunt de la Marina. A més la Marina 
disposa del Pla especial d’infraestructures que defineix quina és la quota urbanística que cada 
Sector haurà de pagar. El Sector 10 ha de posar 18M€ per poder disposar dels solars 
resultants, però l’Ajuntament ha demanat a la junta de compensació del sector 10 també el 
desenvolupament d’un projecte veí: el Parc central. 
 
Fa 2 anys es va dividir el Sector 8 en 2 PAUS: el PAU1, del qual l'Ajuntament és propietari 
majoritari, i el PAU2, que es desenvoluparà a mesura que els propietaris ho vulguin fer. 
Bagursa ha preparat el projecte de l'entorn del PAU1, el finançament del qual bàsicament 
correspon a l'Ajuntament i també al Consorci de la Zona Franca. Les característiques del 
projecte són les mateixes que es poden veure en el sector 10 ja urbanitzat. Es preveu 
prolongar el C. Cal Sisó fins al C. Acer, de manera que els problemes de mobilitat per accedir 
al barri quedarien resolts. A continuació es mostra l’àmbit i afegeix que també es pretén 
urbanitzar un tram del C. Motors fins al C. Metal·lúrgia. La previsió és anar avançant en els 
tràmits de manera que entre octubre i novembre es pugui iniciar unes obres que es preveu 
duraran 10 o 12 mesos. Els carrers seran de 20 m d’amplada i la urbanització del C. del Ferro 
és important perquè hi baixa la infraestructura de la xarxa de fred i calor, innovadora i amb 
unes condicions de sostenibilitat molt important. A continuació s’obre un torn de preguntes: 
 
• Maria Jesús Pérez s’estranya que no s’esmenti la Colònia Bausili i el punt negre amb la 

gasolinera i la cantonada.  
Es respon que està al secor 9, on el 70% pràcticament està enderrocat i té un ús 
provisional. S'ha parlat amb els propietaris per intentar sumar-los al projecte de 
transformació i sembla que cada cop en tenen més ganes, però desconeix si serà a curt 
termini. Ja van fer un PEMU però encara no l'han entrat a tramitació. És cert que a la 
colònia Bausili no se li dóna un valor patrimonial de manteniment, així que quedaria 
soterrada respecte el barri. És un dels pocs àmbits que queden amb habitatges afectats, 
que hauran de ser reallotjats.  

• Emilio, president de l’associació de propietaris, diu que certament l’Ajuntament és el major 
copropietari del sector 8 i tenen metres per fer habitatges. Ja va demanar a l’anterior equip 
de govern que s’intervingués perquè les persones del barri d’Eduard Aunós disposessin 
d’una residència que donés serveis als veïns/es del barri. Considera que l'Ajuntament ha 
de donar exemple i tenen sòl per fer mils d’habitatges per les persones que ho necessiten. 
Pregunta si l’actuació del PAU1 afectarà al PAU2 i es respon que no, no afectarà a les 
instal·lacions. Demana que es prengui consciència de la neteja i la seguretat de la zona.  
Es respon que al sector 10 hi ha un edifici residencial construït i el consorci està construint 
un edifici amb 68 habitatges de règim concertat. 

• Tomás creu que els veïns/es no tenen informació sobre aquest sector i voldrien saber 
quants equipaments socials hi aniran, perquè hi aniran a viure aproximadament 30.000 
persones: instituts, escoles planificades, transport, etc. Són temes que els preocupen 
perquè ells ho van haver de reivindicar molt.  
Es respon que l'Ajuntament fa un disseny de manera concreta del nou barri en tots els seus 
àmbits, com la urbanització dels carrers, els espais verds i les canalitzacions però 
evidentment els equipaments també en formen part. El que no està fixat és una ubicació 
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concreta de cadascun dels instituts, CAPS, biblioteques, etc. Es sap quants n’hi ha d'anar i 
s'ha fet un plànol, però no es disposa del valor absolut a l'espera de veure com es 
desenvolupa el barri. Cada sector té un programa d’habitatge lliure, de règim protegit i 
d'equipaments en cadascun dels sectors però es resolen les necessitats del barri a mesura 
que es vagin desenvolupant. 

 
Finalment, recorda que és el coordinador dels diferents actors i per tant si consideren que cal 
fer una sessió per visualitzar el projecte es posa a la seva disposició. Esther Pérez afegeix que 
l’Ajuntament té previst fer 550 habitatge de lloguer social o dotacionals. En total en aquest barri 
en aquest primer any de mandat s’hauran fet uns 600 habitatges, i al llarg de tot el mandat se’n 
preveuen uns 4.000. Informa també que es va aprovar una mesura de Pla d’equipaments de 
Districte per revisar el Pla fet al 2013, que es recuperarà i s’adaptarà.  
 
La Regidora proposa fer el torn de paraules a continuació i deixar l’explicació del PAD per al 
proper Consell de barri, que es podrà explicar millor perquè ha estarà més complet. Informa 
també que van visitar el projecte Imagina’t, un projecte socioeducatiu que s'adreça als infants i 
adolescents del barri, i que a la zona també hi ha la Fundació Esclat que hi té un paper 
important.Creu que la idea és anar fent xarxa entre totes les propostes que surtin d’aquest 
espai en construcció 
 
5. Torn de paraules 
 

• Francisco González es mostra sorprès pel nom del C. Cal Sisó, que no és un bon record 
per alguns dels lluitadors del barri. Recorda que hi va haver empresonats dins del 
moviment obrer per reivindicar les seves llibertats, amb lluites diàries dels treballador de les 
empreses. Recorda els lluitadors del barri que haurien de tenir un reconeixement. Tot i que 
no són  personalistes sí cal reconèixer al barri aquestes conquestes aconseguides.  
 

• Dori Garcia recorda que es va demanar a la Comissió de seguiment de la Marina del Prat 
Vermell que els equipaments serveixin per vertebrar els 2 barris. Van demanar que 
estiguessin el més a prop possible del Passeig de la Zona Franca.  

Es va dir que la remodelació del Passeig Zona Franca es faria amb les plusvàlues de la 
urbanització. Pregunta si encara hi ha aquesta intenció. 
Com a Unió d'Entitats recorda que estan d'acord amb el nom, però van demanar que donat 
que algunes entitats reclamaven participació en la tria del nom, aquesta decisió s’ajornés i 
es parlés en aquest Consell de barri o en el proper. Ells recolzaran el nom, però volien més 
participació. 
 

• Tomás considera exagerat que s'hagi de consultar el canvi d'un nom que no afectarà a cap 
veí. Diu que en cap ple una associació o entitat va plantejar consultar-li si estava d'acord 
en un canvi que el va afectar anteriorment, sinó que es van seguir els criteris fixats. 
 

• Helena felicita a l'Ajuntament pel manifest publicat al  Paral·lel, que donava una correcta 
visió dels fets de la guerra civil (memòria històrica). Comenta que: 
o La maquina expenedora segueix sense donar la targeta T4. 
o Al mercat hi ha venta ambulant i es ven la T10.  
o Per BTV van conèixer el nombre de 2 estacions de metro.  
o També per BTV s'han assabentat dels recorreguts dels carril bici. 
o S'està reivindicant la memòria històrica però encara hi ha plaques franquistes. 
o Pregunta si hi ha acord per posar la piscina al barri o es revisarà l'estudi, per saber si 

hauran de desplaçar-se a una altra piscina del Districte, i si s'ha realitzat l’acord amb 
el Club Natació Montjuic.  

o Comenta que la Música al jardí no es pot escoltar perquè hi ha molt de soroll.  
o Demana que es netegin els locals del C. Mare de Déu del Port, plens de brossa. 
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o El C. Alumini continua igual.  
o Recorda el tema dels contenidors. 
o L’OAC està tancada al mes de juliol.  
o Les rajoles del C. Cisquer estan aixecades.  
o Comenta que aquesta setmana ha fet trucades al 091 denunciant la venta ambulant 

per a que en quedi constància.  
 

• Roberto posa de manifest les empreses o entitats que ocupen la via pública, com ha passat 
durant anys amb la tanca del metro. Ensenya fotografies d’unes pilones de cement i 
informa que al C. Alts Forns, a la sortida del pàrquing de Bauhaus, estan posant una tanca 
i espera resposta perquè no creu que tinguin dret. 

 
A continuació es respon:  

• Esther Pérez respon que TMB de moment no dóna resposta sobre el tema de la T4 i es 
pren nota de la venta ambulant de T10. Sobre el tema del metro, explica que si d'un 
Consell de barri a un altre no es plantegen novetats és perquè no n'hi ha: l’Ajuntament, que 
no té competències, reclama les estacions acabades i com a govern s'han posat diners 
sobre la taula, però és la Generalitat la que ha de donar resposta. Si no es materialitza 
l’inici de les obres serà estèril i s'ha de reclamar que facin la seva part.  
El recorregut del carril bici s’ha explicat a les taules de mobilitat: se’n faran 2 d’immediats 
per connectar la Zona Franca i hi ha la previsió de fer-ne més per diferents carrers del barri, 
però encara no estan acordats. BTV ho va donar per fet però no és cert.  
Agraeix les felicitacions i explica que del tema contenidors i les rajoles del C. Alumini durant 
la 1a setmana del mes d'Agost es passarà per tots els carrers amb el Director Tècnic del 
Districte, per apuntar el seu estat i poder decidir després les prioritats d’obra que siguin 
competència de l'Ajuntament 
L’OAC sí que tanca a l’estiu però hi ha una màquina que permet fer tràmits, així que no es 
queden aïllats. Finalment, comenta que en la venda ambulant hi ha un cas en concret que 
s'està tractant, que requereix una sèrie d’actuacions que la GUB ha d'acabar de parlar. 
Realment hi ha més sensació d'inseguretat que delictes. 
 

• Jordi Abella respon que la ubicació dels equipaments parteix de la idea que la Marina del 
Prat Vermell és un barri inserit en el conjunt de la Marina de Port, i per tant els equipaments 
han de donar resposta al conjunt.  
S'havia previst fer una remodelació de la Zona Franca comptant que el projecte de 
transformació generaria plusvàlues. En aquest sentit es va veure que la Marina s’estava 
quedant enrere i una de les raons era que la inversió necessària de cada sector privat és 
molt alta, així que es va demanar ajustar els costos i les quotes urbanístiques. Es va 
treballar per la reducció d’algunes de les propostes d’imputació de costos als privats i treure 
la remodelació de la Zona Franca, així com la reurbanització d'una zona verda i altres 
conceptes com la xarxa de recollida pneumàtica. Era un impediment important per poder 
desenvolupar la Marina i l’Ajuntament ha de ser flexible. 

 
A continuació es fa una altra ronda de preguntes:  

• Xavier González recorda que en un Consell de barri el memorial de la SEAT va presentar la 
proposta que la Plaça s’anomenés Antonio Ruiz Villalba i es va recollir signatures per part 
de la gent que participa en el Consell. Està d'acord en fer processos participatius amb els 
veïns/es i que el Consell de barri sigui decisori, però reivindica que sigui així en tot (no 
només per això i no en altres temes com els locals). Cal fer-ho sempre en la mateixa línia i 
en tots els espais, en totes les decisions del barri i no només en les que els interessi. 

• Andreu Farrera demana tenir en compte la necessitat de tenir instal·lacions esportives des 
d'un principi, per evitar haver-les de reivindicar més tard. Respecte el nom, considera que 
si els polítics estan d'acord la forma és igual, sinó els ciutadans/es sempre són els 
perjudicats. Finalment, reivindica la inseguretat i els problemes amb les motos a la Bàscula 
perquè no hi ha presència de GUB pròxima que es passegi. 
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• Rosa Sielva informa que al Polvorí des del dia 20 de juny hi ha una obra i pregunta què 

faran i quan s’acabarà. Confirma el que s'ha anat dient i no ha sentit a ningú oposar-se al 
nom, així que demana que a partir d'aquest Consell es transmeti al Nomenclàtor la total 
aprovació del nom.  
 

• Oriol Granados pregunta si hi ha una programació de tots els Plans dels sectors de la 
Marina, perquè algunes zones estan en situació deprimida, com la Colònia Santiveri, on hi 
ha veïns/es afectats des de fa molts anys i que tenen les seves necessitats. Afegeix que en 
aquesta part del Prat vermell queda la xemeneia del Miniwatt, que s'hauria de 
monumentalitzar com un dels trets en record del moviment obrer quan creixi el barri. 
També destaca la importància dels moviments veïnals, ja que fa 45 anys hi va haver un 
moviment molt important a Can Clos. Demana que es tingui en compte quan es facin coses 
noves perquè és on van néixer molts dels moviment veïnals. 
 

• Fina pregunta quins criteris es van seguir per donar-li el nom als jardins de la rambla de 
Sants, ubicats al C. Antoni Capmany. Té entès que s'ha fet per votació popular, amb un 
procés participatiu per tot el veïnat de Sants. Pregunta per què hi ha diferències de criteris 
entre la Zona Franca i Sants, on el Nomenclàtor hauria de tenir un pes igual de rellevant, i 
considera que haurien de participar els veïns/es del barri, no només les entitats. Afirma que 
hi ha un clar i ampli consens amb el nom proposat. 

• Aitor considera que les formes són importants en política. Sobre el tema de pisos turístics, 
creu que una política de descentralització del turisme per part de l'Ajuntament seria 
catastròfic pels barris de la Marina, perquè la capacitat adquisitiva és molt més baixa que a 
la resta de la ciutat. 
 

• Vicenç proposa obrir un procés participatiu on tots els veïns/es puguin opinar, és legítim. 
 

A continuació es respon:  
 
• La Regidora destaca la importància de fixar una hora d'entrada i sortida del Consell 

compatible amb la vida personal, així que cal fer una reflexió sobre el valor del temps i no 
repetir intervencions. Al següent Consell de barri es procedirà a informar sobre el PAD per 
seguir treballant  

• Informa que hi havia una proposta de millora de la senyalització per la prohibició de les 
motos a la Bàscula. Està pendent però es farà seguidament de si funciona o calen altres 
mesures i la intervenció de la GUB.  

• Sobre els temes de seguretat, comenta que hi ha diferents projectes com el Pla de barris, 
que inclourà una actuació a la Colònia Santiveri sobre la millora i seguretat de l'espai públic 
amb perspectiva de gènere. Hi ha greuges comparatius pels veïns/es que estan afectats, 
però estar afectat no significa no fer-hi inversió i es pot aprofitar la inversió de gairebé 
10M€ del Pla de Barris, que aposta per la Marina 

• Està d'acord en que nous projectes urbanístics no esborrin la memòria i per això s’aposta 
des del Comissionat de memòria històrica a fer una feina de recuperació i construcció 
conjunta. 

• Es respon que el PEUAT és un planejament urbanístic que distribueix la capacitat d’atorgar 
llicències a nous establiments, estableix zones de decreixement i altres que es mantenen, 
però no és una carta oberta. Efectivament al barri hi ha pressió turística i és un problema 
d’impacte de ciutat, però en cap cas es parla d’augmentar-ho als barris. 

• Es respon que el nom dels Jardins de la Rambla de Sants s'ha pogut decidir per votació 
popular perquè són jardins i no un carrer, Plaça o Avinguda i per tant no afecta a veïns/es 
perquè el nom i números dels carrers es mantenen. Obrir processos de participació en 
altres casos és complex perquè afecta a veïns/es. En tot cas en aquest mandat s'han fet 
canvis sense processos per una qüestió de memòries històriques no representades. 
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Finalment, la Regidora recorda que la Comissió de seguiment es va reunint i agraeix la tasca 
de recull gràfic. Sense més comentaris, es dóna per finalitzada la sessió. 


